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Op 27 februari vergaderde de gemeenteraad van Veldhoven. 
Voor de laatste keer deze raadsperiode, want op 21 maart zijn 
de gemeenteraadsverkiezingen. Tijdens deze vergadering nam 
de raad onder andere een besluit over het beeldkwaliteitsplan 
voor Huysackers, de ontsluitingsweg aan de Run 4500, en de 
toelating van steunfractieleden tot de raad.

Met ‘Raadsnieuws' heeft de gemeenteraad van Veldhoven een 
eigen medium. De artikelen bevatten een impressie van de raads
vergadering, geschreven door een onafhankelijk journalist in op
dracht van de gemeente.

Gast van de raad
Wat doet een raadslid? Hoe gaat een raadsvergadering in zijn werk? En hoe ziet de kamer van de bur
gemeester er uit? Vijf politiek geïnteresseerde Veldhovenaren kregen voorafgaand aan de vergadering 
om 18.30 uur van twee raadsleden en de griffie een antwoord op al hun vragen tijdens de eerste editie 
van 'Gast van de raad'.

Willem Hornman (D66) en Ge
rard Slegers (CDA) vertelden 
enthousiast hoe het er in de 
gemeenteraad aan toe gaat en 
waar de ‘gasten van de raad' 
die avond tijdens de raadsver

gadering op moeten letten. Ver
volgens kregen de gasten een 
rondleiding door het gemeen
tehuis en woonden ze de ver
gadering bij vanaf de publieke 
tribune. De avond sloot af met

een borrel waarbij de vergade
ring werd na beschouwd.

Ben jij ook graag een keer 'Gast 
van de raad'? Meld je dan aan 
via griffie@veldhoven.nl

Veldhoven

Raad kan voortaan steunfractie 
tussentijds versterken
Met een amendement (wijziging van raadsbesluit) slaagde D66 erin 
dat mensen die bij de verkiezingen nog niet op de kieslijst staan 
voortaan na twee jaar tussentijds als steunfractielid kunnen worden 
benoemd. Voor de toelating van steunfractieleden gelden dezelfde 
eisen als voor raadsleden. Sterker nog, een Verklaring Omtrent 
Gedrag (VOG) maakt onderdeel uit van de voordracht.

Hoewel enkele fracties verdeeld stemden over deze kwestie haalde 
het amendement een ruime meerderheid van 20 tegen 5 stemmen. 
Hanny van den Berg (CDA) en vier leden van VSA stemden tegen. 
Terwijl Van den Berg hiermee het advies van de CDA-ledenraad 
volgde, liet haar fractiegenoot Ton Bolsius het belang van de demo
cratie prevaleren. "In deze tijd waarin het lastig is om raadsleden te 
vinden, mag er geen beletsel zijn dat nieuwe instroom belemmert."

Dat was precies wat D66-woordvoerder Willem Hornman betoogde 
bij de verdediging van zijn amendement. "Iedere fractie heeft recht 
op een goede ondersteuning. Daarvoor zijn steunfractieleden - die 
iedere fractie maximaal 3 heeft - onmisbaar. Het is belangrijk dat ook 
nieuwe partijleden tijdens de raadsperiode kunnen worden voorge
dragen als steunfractielid". In Veldhoven is het sinds jaar en dag 
de gewoonte dat alleen mensen die bij de raadsverkiezingen op de 
kieslijst staan, kunnen worden benoemd tot steunfractielid. Het zijn 
volgens Hornman vooral de kleine fracties, die na verloop van tijd 
behoefte kunnen hebben aan vers bloed. Zij hebben soms personele 
problemen als tijdens de zittingsperiode van vier jaar mensen onver
wachts verhuizen. "En het is niet nieuw. In veel gemeenten is deze 
mogelijkheid er al. Zonder problemen", besluit Hornman (D66).

RISICO VOOR ONDERMIJNING
VSA-woordvoerders en tegenstemmers Björn Wijnands en Ab 
Hofman brachten onder woorden welk risico dit voorstel met zich 
meebrengt. "Je biedt op deze manier mensen die met verkeerde 
motieven iets proberen te bereiken, makkelijker de mogelijkheid 
om toe te treden tot het hoogste orgaan in de gemeente. Mensen 
kunnen zo met een truc in de raad komen." Volgens burgemees
ter Letty Demmers is dat risico echter gering. Volgens haar zijn 
alle waarborgen en bevoegdheden ingebouwd. "Het is belangrijk 
dat iedere partij haar kandidaten goed screent. Dat geldt zowel 
voorafgaand aan de verkiezingen als tussentijds". Nu van de ‘tus
sentijdse instromers' bovendien een VOG wordt verlangd, ziet zij 
geen problemen in de voorgestelde aanpassing.

De raad was het hiermee eens, waarna het amendement van D66 
met een grote meerderheid werd aangenomen.

90 mille extra voor 
ontsluiting De Run 4500
Hij kon er écht niets aan doen en vroeg de raad om begrip. Want 
hij had dringend een aanvullend krediet van 90.000 euro nodig 
voor een nieuwe ontsluiting van De Run 4500. VVD-wethouder 
Ad van den Oever verontschuldigde zich uitvoerig dat hij dit on
derwerp ‘last minute' op de agenda had gezet. Hij kreeg zonder 
veel morren het fiat van de raad.

Het terrein waar het om gaat is het nog grotendeels lege bedrij
venterrein op de hoek Kempenbaan-Oost - O.L.Vrouwedijk, te
genover het parkeerterrein van het MMC. In 2014 lagen de plan
nen voor de nieuwe ontsluitingsweg er al - tot opeens met asbest 
vervuilde grond werd aangetroffen. In twee fasen werd die vuile 
grond in de jaren erna afgegraven. De gemeente draait op voor die 
onverwachte sanering, als ook voor de hernieuwde opstartkosten. 
Het krediet van 90 mille komt bovenop het al beschikbaar gestelde 
bedrag van 675.000 euro. Met de toestemming van de raad kun
nen de werkzaamheden dit voorjaar starten.

Raadsnieuws
Motie tegen houtkachels 
haalt het niet
Mag je open haarden en houtkachels verbieden in een nieuwbouwwijk waar duurzaamheid op num
mer één staat? De Veldhovense raad vond in grote meerderheid van niet en verwees een motie van 
Samenwerkend Veldhoven naar de prullenbak.

Herman Kootkar (Samenwer
kend Veldhoven), wiens partij 
na de raadsverkiezingen van 
21 maart niet meer terugkeert, 
was er nog eens goed voor 
gaan zitten. Hij plaatste in zijn 
motie kanttekeningen bij de 
duurzaamheidsambities van het 
beeldkwaliteitplan Huysackers. 
Dit eerste dorpje (420 wonin
gen) van de wijk Zilverackers 
wordt Veldhovens' eerste nul- 
op-de-meterwijk. Zónder gas
leidingen, maar mét zonnepa
nelen en warmtepompen.

Kootkar betoogde dat het toe
staan van houtkachels en open 
haarden niet past in een duur
zame wijk als Huysackers. "Die 
hebben zeer negatieve ge
volgen voor de luchtkwaliteit 
door de uitstoot van fijnstof en 
roetdeeltjes; ze versterken het 
broeikaseffect en veroorzaken 
gezondheidsklachten. In min
dere mate geldt dat ook voor 
houtpelletkachels en biomassa- 
ketels."

Zijn verzoek aan het college om 
de inbouw van houtkachels en 
open haarden in Huysackers 
te verbieden en ‘bijstook' van 
houtpelletkachels te beperken, 

bleek voor de raad 
duidelijk een brug 
te ver. Raadsleden 
verdrongen zich 
aan de interrup
tiemicrofoons. 
Gerard Jonkers 
(GBV) en Jeroen 

Rooijakkers

(PvdA) wezen op het zomerse 
barbecueën: moet je dat dan 
ook maar verbieden? En moet 
je het lucht- en wegverkeer ook 
niet betrekken in de strijd tegen 
fijnstofemissie? Wendy van der 
Grinten (VSA) haalde de motie 
rondom de bouw van varkens
stallen aan die ook zorgen voor 
milieubelastende stoffen, waar 
Kootkar vorig jaar geen be
zwaar tegen had.

GEEN AANVULLENDE EISEN!
Wethouder Hans van de Looij 
(GBV) peinsde er niet over om 
nieuwe aanvullende eisen te 
stellen aan de toekomstige be
woners. "De nieuwe wijk is al 
buitengewoon duurzaam en 
mag geen verdere vertraging 
oplopen. Dit jaar gaat de schop 
in de grond."

Herman Kootkar benadrukte 
dat zijn motie absoluut niets

van doen had met varkensstal
len en vliegvelden. En evenmin 
met barbecues. "Barbecueën is 
een incidentele activiteit, ter
wijl houtkachels een structureel 
probleem vormen. Het gaat er 
mij om dat we beter nadenken 
over de effecten van houtstook 
op de omgeving." Toen Pierre 
Bijnen (GBV) ook nog te berde 
bracht dat bijstoken in een nul- 
op-de-meterwoning helemaal 
niet nodig is, wist de voorman 
van Samenwerkend Veldhoven 
genoeg en trok zijn motie in.

Daarbij geholpen door de PvdA- 
fractie, die met hem meevoelde. 
"U stopt na de verkiezingen en 
daarom nemen wij het graag 
over. Na de verkiezingen komen 
wij met een initiatiefvoorstel om 
dit onderwerp op de agenda te 
zetten." Kootkar kreeg het laat
ste woord. "Dan is onze erfenis 
in goede handen."


